
 

 חבר הנאמנים  
תיכוניםגע לחוסן סטודנטים יהודיים בקמפוסים ובשיחת זום בנו  

   2025, בינואר  27
 דברי פתיחה  

  צוות המשימהוהודה לנתן שרנסקי, יו"ר   םבברכות למשתתפי, פתח את הישיבה  חבר הנאמניםמארק וילף, יו"ר 
 המשימה לחוסן סטודנטים יהודים בקמפוסים ובתיכונים ולחברי צוות המשימה על המחויבות והמנהיגות. 

 
דורון אלמוג הזכיר כי היום הוא יום השואה הבינלאומי והדגיש כי חשוב להיות מודעים לסיכונים שגל האנטישמיות  

  350%באוקטובר בין    7האחרון הזה מעלה. הוא הזכיר את הקפיצה של המעשים האנטישמיים בכל רחבי העולם מאז 
לחזק את עצמנו, לחזק את החוסן ולהיות הרבה יותר  . דורון אלמוג סיכם והדגיש שעלינו לעבוד מבפנים, 500%לכמעט 

 מאוחדים. 
 

 רקע וחזון 
באוקטובר ועל האופטימיות וההשראה   7- , דיבר על הכישלון העצום שתקף אותנו בצוות המשימהנתן שרנסקי, יו"ר 

שחשנו כולנו כשראינו את הדברים הגדולים שעשה הדור הצעיר מיד לאחר הטבח. יחד עם זאת, כולנו הופתענו לראות  
ובכל זאת, היינו  את התמונות של הרבה סטודנטים יהודים בודדים בקמפוסים שהתחילו להרגיש מאוד חסרי ביטחון.  

מאוד אופטימיים לראות סטודנטים יהודים רבים מוכנים להשיב מלחמה ולעמוד לצד ישראל, אבל ברגע שהדברים היו  
 פומביים, אנשים פחדו מאוד להיחשף.

 
מר שרנסקי הסביר כי צוות המשימה דן ברקע ובקשיים השונים והבין שאין לנו זמן או אמצעים להמציא נשק חדש וצריך  

להשתמש בנשק שלנו, זה שפיתחה הסוכנות היהודית כשהקמנו את פרויקט עמיתי ישראל. הרעיון הוא להשתמש  
ות עדכניות שעובדות היטב ולהפוך אותן לעוצמתיות יותר כדי לעשות שינוי גדול יותר. נתן הדגיש כי אנו המומחים  יבתוכנ 

 המובילים בתחום הזהות היהודית והקשר בין ישראל לתפוצות ועלינו לנצל יתרון זה. 
 

 סקירת המלצות 
אביגיל בן אריה שיתפה מעט על עבודת צוות המשימה בחודשים האחרונים ופירטה את אנשי המקצוע הרלוונטיים איתם  
נפגש הצוות. חברי הצוות עבדו כדי להגדיר מה זה חוסן וכיצד הוא נבנה, תוך התמקדות באתגר שלנו להיות גאים שהוא  

ו צריכים כדי שמערכת החיסון הלאומית שלנו תפתח חוסן.  אבן היסוד של החוסן. הצוות בעצם התחיל לחקור מה אנחנ 
משם, הצוות התמקד בהיבטים השונים של חוסן, כמו גם בני לאומים ותיקים וחדשים כדי להבטיח שכל הפרויקטים  

 שנמליץ עליהם מתאימים למטרה.
 

על חמישה פרויקטים חדשים: שליחות הארגון הלאומי; מנהלי מחנות הדרכה; תכנית "קמפוס  הצוות החליט להמליץ 
מוכן" לבתי ספר תיכוניים; שליחות ישראל לסגל האוניברסיטאות ולפרופסורים; ומנגנון תמיכה ליוזמות אסטרטגיות  

 עממיות. 
 

 . והשינשיניםכמו כן, המליצה להרחיב פרויקטים קיימים בתחומי עמיתי ישראל 
 

 סקירה כללית של המצב בקמפוסים כיום 
מהכותרות אך עדיין קיימת כתופעה רווחת מאוד. היא   נעלמהעל אנטישמיות בקמפוסים, שקצת  הנתי שצ'ופק דיבר

הדגישה כי יש עלייה עצומה בהטרדות ובאיומים על יהודים בקמפוסים והביאה מספר דוגמאות. כולל של הצלחות  
 שלנו בקמפוסים.  יםהשליח 

 
 הועלו הנקודות הבאות: במהלך הדיון 

 • רק לאחר קבלת משוב לגבי המלצות הביניים נוכל לטפל בנושא התקציבי. 
ר  חב • עותק של דו"ח האנטישמיות שחובר בשבוע שעבר על ידי ההסתדרות הציונית והסוכנות היהודית יישלח לחברי 

 . הנאמנים 
• הועלתה שאלה לגבי ארגונים נוספים הפועלים באזור הקמפוס בנושאי חינוך או מחקר על אנטישמיות. אביגיל בן אריה  

 השיבה כי הפעילות של הארגונים האחרים היא חלק קריטי במחקר שעורך הצוות. 
 ייבחן על ידי הצוות.  Greek Life-ו  AJC• שיתוף פעולה עם יוזמות 

 • חשיבות המאבק בתעמולה וחשיבות ההסברה החיובית. 
 • חשוב לשלב את אירופה בדיונים על אנטישמיות ועל הצורך בהרחבת המשימה. 

 בצירוף מצגת הפאוור פוינט שהציגה אביגיל בן אריה.  חבר הנאמנים• הפרוטוקול של ישיבה זו יישלח לחברי 
 
 

 : אביבה שטרית סיכום


